

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မီဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့
“Can Resource Sharing End The War?”
 ဖြစ်ပါတယ်။

❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

တောင်ကြီးဒီတိုက် ဒုတိယပွဲ- ``သယံဇာတ ခွဲဝေရေး မျှတဖို့ ဘယ်လို စိန်ခေါ်မှုတွေ ရှိနေသလဲ`` ဒီတိုက်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံ ဗိုတင်းနေထိုင်သော ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖြစ်သော်လည်း ပြည်ထောင်စု စစ်/ မစစ်၊ လက်ရှိဖွဲ့ စည်းပုံအခြေခံဥပဒေက ပြည်ထောင်စုမူကို အာမခံ/ မခံ၊ တိုင်းရင်းသားများ လိုလားသည့် တန်းတူညီမျှမှုနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဋ္ဌာန်းခွင့် ရလွယ်/ မလွယ် စသည်ဖြင့် အငြင်းထွက်စရာများကား မီးခိုးမဆုံး မိုးမဆုံး ရှိလေသည်။

တိုင်းရင်းသားများတန်းတူရေးတွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလိုလားသော လမ်းညွှန်မှု ခုနစ်ရပ်၌ ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ရေး အပြည့်အစုံရှိသည့် ပြည်နယ်များ ပါဝင်သော ပြည်ထောင်စုပုံစံကို ပြောထားခဲ့ဖူးသည်။

စစ်အာဏာရှင်များက နှစ်ပေါင်းများစွာ မြန်မာနိုင်ငံကို စီးမိုးအုပ်ချုပ်ခဲ့သောကြောင့် တိုင်းရင်းသားများ အပါအဝင် ပြည်သူအားလုံးသည် အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးများကို ဆုံးရှုံးခဲ့ရပြီး ယနေ့ ဒီမိုကရေစီခေတ် လျှောက်လှမ်းချိန်တွင် ပြည်နယ်/ တိုင်းများ၏ အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာ၊ အုပ်ချုပ်သူများကို ရွေးချယ်ပုံ၊ ဥပဒေပြုရေးအခွင့်အာဏာ၊ အခွန်အခကောက်ယူပုံနှင့်အတူ အထူးအားဖြင့် သယံဇာတခွဲဝေရေးကို ကျယ်ကျယ်လောင်လောင် ပြောဆိုလာကြသည်။

သယံဇာတခွဲဝေမှု တန်းတူညီမျှဖြစ်ရေးတွင် စစ်မှန်သော ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရန် အရေးကြီးသည်။ ပြည်ထောင်စုနှင့် ပြည်နယ်/ တိုင်းများကြား အာဏာခွဲဝေရေး၊ ဥပဒေပြုရေးနှင့် မြေပေါ်မြေအောက်၊ ရေပေါ်ရေအောက် သဘာဝသယံဇာတများ ခွဲဝေရေးမှာ တိုင်းရင်းသားများ တန်းတူညီမျှရေးအပေါ် အခြေခံ ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်သည်။ လက်ရှိကာလတွင်တော့ ငြိမ်းချမ်းရေး အပါအဝင် စိန်ခေါ်မှုများစွာ ရှိနေဆဲဖြစ်သည်။

၂၀၀၈ ဖွဲ့ စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို တိုင်းရင်းသားများ လိုလားချက်နှင့်အညီ ပြင်ဆင်ရေး၊ သယံဇာတ ခွဲဝေမှုနှင့် ပတ်သက်လျှင် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာဖြင့် တိုင်းရင်းသားများ လက်ခံအောင် နားလည်အောင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် ပေးရေးသည် အခရာကျလိမ့်မည်။

ဒီမိုကရေစီဝါဒ၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်၊ ဒီမိုကရေစီတရားတွေ ခေတ်စားနေတဲ့ ဒီကမ္ဘာကြီးမှာ ဒီမိုကရေစီ သဘောထား မထားနိုင်တဲ့နယ်ဟာ အနေနှင့်အမြန် အဲဒီနယ်မှာရှိတဲ့လူတွေ နီးကြားထကြွလာပြီး ဒီလိုကမ္ဘာကြီးရဲ့ သဘောတရားတွေနှင့် ဖြစ်ပျက်နေတဲ့ခေတ် သဘောတရားတွေနှင့် ဆန့်ကျင်ဘက် သဘောတရားတွေကို တွန်းလှန်ပစ်ကြမှာပဲဆိုတာ ကျွန်တော် နမိတ်ဖတ်ထားချင်တယ်ဟု ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းက ပြောခဲ့ဖူးသည်။

သမိုင်းဝင် တောင်ကြီးညီလာခံ ကျင်းပခဲ့ပြီးနောက် ၅၄ နှစ် ကြာချိန်တွင် DVB Debate သည် တောင်ကြီးသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။ စိန်ခေါ်မှုများကို ဆွေးနွေး အဖြေရှာကြမည် ဖြစ်သည်။

သူတို့အမြင်

``ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသအစိုးရတွေကို အကျိုးစီးပွား ခွဲဝေပေးလိုက်ရင် သူဒေသရဲ့ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းတွေ လုပ်နိုင်မယ်၊ ဒေသအားလုံး တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးနေရင် ပြည်တွင်းစစ်တွေလည်း ငြိမ်းမယ်၊ ပြည်ထောင်စုကြီး တခုလုံး ဖွံ့ဖြိုးသွားမယ် ``
ဦးမောင်စောဖြူ - အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်။

``ကျွန်တော်တို့ဖွဲ့နိုင်ပြည်နယ်က ရာဘာအဓိက ထွက်ပါတယ်၊ ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသအစိုးရ တွေကို အကျိုးစီးပွား အကျိုးအမြတ် ခွဲဝေပေးရေးကိစ္စကို ထောက်ခံတယ်၊ ဒီကိစ္စဟာ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတရပ်လုံးအတွက် ကောင်းတဲ့အရာပါ ``
ဒေါက်တာဗညားအောင်မိုး - အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်။

``ဒီတောင်ဆီမှာ ရခိုင်ပြည်သူတွေအတွက်သာမက တခြားတိုင်းရင်းသားတွေကလည်းပဲ ကိုယ့်ဒေသက သယံဇာတတွေကို မိမိတို့ပြည်သူတွေ အကျိုးခံစားခွင့်ရဖို့ ဆောင်ရွက်လာကြ အောင် လုပ်ဆောင်တာလည်း ဖြစ်ပါတယ် ``
ဦးခိုင်ပြည်စိုး - ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများ တိုးတက်ရေးပါတီ (RNDP) ပြောခွင့်ရသူ။

``ဒီစီမံကိန်းတွေကထွက်တဲ့ လျှပ်စစ်ရဲ့ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကို တရုတ်နဲ့ ထိုင်းကို ပို့မယ်လို့ သိရတယ်၊ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကိုတော့ တခြားမြို့ကြီးတွေကို ဖြန့်ဖြူးဖို့ စီစဉ်ထားပါတယ်၊ ဒေသခံအတွက် ဘာမှ အကျိုးခံစားခွင့် မရှိဘူး ``
နန်းခွမ်လိတ် - ရှမ်းလူ့အခွင့်အရေးမဏ္ဍိုင်။

``ချင်းပြည်နယ်မှာရှိတဲ့ သယံဇာတတွေကို စီမံခန့်ခွဲဖို့ လူထုဆန္ဒကောက်မှာပါ။ ပြီးမှ သဘာဝ သယံဇာတ ပညာရှင်တွေပါဝင်ပြီး မူဝါဒကို ရေးဆွဲမှာပါ ``
ကိုထားသွမ် - ချင်းတောင် သဘာဝသယံဇာတ လေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့။

Information links:
<http://burma.irrawaddy.org/>
<http://www.messengernewsjournal.com/>